



Els Mossos d'Esquadra de Castelló d'Empúries detenen els presumptes autors del robatori d'un turisme

DdeG

Castelló d'Empúries.— Els Mossos d'Esquadra de la població de Castelló d'Empúries procediren dimecres a la tarda a la detenció dels veïns de Figueres Baltasar Sánchez Rey i Diego Salazar Pérez, dos dels tres ocupants d'un vehicle que poc abans havia estat sostret a l'Escalada, informaren fonts de la Delegació Territorial del Govern a Girona.

Les mateixes fonts assenyalaron que els fets s'iniciaren a les cinc de la tarda quan la Policia Local de l'Escalada, a través de la xarxa de telecomunicacions que enllaça el Cos de Mossos d'Esquadra amb la totalitat de policies locals de la Costa Brava, informà que en aquest municipi s'acabava de sostreure un turisme Volkswagen Golf de color gris i matrícula VD-102134.

Una hora més tard, una patrulla dels Mossos d'Esquadra va detectar el vehicle sostret a Sant Pere Pescador, però no va poder-lo seguir. Minuts més tard, a la carretera de Castelló d'Empúries a Palau-saverdera, els Mossos d'Esquadra varen localitzar el Volkswagen i procediren a la immobilització del vehicle i a la detenció de dos dels tres ocupants, els quals oferiren resistència en el moment de ser detinguts, per la qual cosa la policia autonòmica va haver de fer ús de les seves armes disparant dos trets a l'aire.

Els detinguts, Baltasar Sánchez Rey i Diego Salazar Pérez, són veïns del barri de la carretera de Llers de Figueres, segons les mateixes fonts, que assenyalaron que continuaven les investigacions per tal de detenir el tercer ocupant del vehicle, que aconseguí fugir.

D'altra banda, la Guàrdia Civil de Palamós va detenir dimecres passat, a les vuit de la tarda, el súbdit alemany de 27 anys d'edat Peter Hey, que actualment passa les seves vacances a l'Estartit, com a presumpte autor del robatori d'una embarcació, informaren fonts de la Guàrdia Civil.

Un súbdit francès, ferit d'arma blanca en una baralla a l'Escalada

L'Escalada.— El súbdit francès Eric Decaux, de 19 anys d'edat, resultà ferit d'arma blanca a l'estómac en prendre part en una baralla amb d'altres joves de la seva nacionalitat que es va produir a primera hora de la matina d'ahir a l'Escalada.

Eric Decaux fou traslladat a l'Hospital de Girona, on va ser atès d'una ferida d'arma blanca a l'estómac i fou donat d'alta ahir al matí. En la mateixa baralla també va resultar ferit en el coll, encara que d'escassa importància, un altre jove de nacionalitat francesa anomenat Pascal.

Els fets van tenir lloc minuts després de la mitjanit en el camí de Can Rabassa de l'Escalada. Després d'assabentar-se dels fets, a través d'una trucada telefònica, dues dotacions de la Policia Local d'aquesta localitat es desplaçaren al camí de Can Rabassa, on varen trobar ferits ambdós súbdits francesos.

Los presidentes de las audiencias territoriales se reunirán con el Consejo General del Poder Judicial para intentar buscar soluciones a la problemática surgida a raíz de una sentencia

del Tribunal Constitucional que permite la recusación del juez instructor. También debatirán el proyecto del ministerio de que la instrucción sumarial pase a manos del fiscal.

Surgida a raíz de una sentencia del TC que permite su recusación

Los presidentes de las audiencias estudiarán la problemática del juez instructor

EFE/DdeG

Madrid.— Todos los presidentes de las audiencias territoriales se reunirán la segunda semana de septiembre en Madrid con el Consejo General del Poder Judicial para estudiar los problemas derivados de la sentencia del Tribunal Constitucional que permite la recusación del juez que instruye y falla, según fuentes jurídicas.

Esta sentencia afecta al ochenta por ciento de los procesos penales que se ven en los juzgados españoles y en estos momentos supone que quedarán paralizados 104.000 procedimientos que esperan que en septiembre se reanude la actividad judicial, tras las vacaciones de verano.

Diversas fuentes señalaron que, como medida a corto plazo, probablemente se opte por dividir los juzgados entre los que instruyen y los que celebran juicios. Esto no plantea problemas en grandes ciudades con número suficiente de juzgados, pero es más difícil de llevar a cabo en aquellos sitios donde sólo exista un juzgado.

En estos casos se podría optar por dividir el trabajo entre los juzgados de instrucción y los de distrito o entre distintos juzgados de diferentes partidos.

Respecto a un futuro, el ministro de Justicia, Enrique Múgica Herzog, anunció recientemente en Santander que su departamento tiene preparado un proyecto según el cual la investigación previa a los juicios —Múgica evitó referirse al término instrucción— correría a cargo del Ministerio Fiscal.

Según este proyecto, que en

cualquier caso tardaría todavía algunos meses en poder ser aprobado —como proyecto o decreto ley—, se ampliarían las facultades del fiscal de forma que pueda llevar a cabo este cometido.

Fuentes del Ministerio de Justicia indicaron que, en la actualidad, el estatuto del Ministerio Fiscal permite ya a éste tomar iniciativas en cuanto a la investigación, como es el tomar declaración a los justiciables, aunque sólo en raras ocasiones lo hace.

El borrador del proyecto del Ministerio de Justicia se elaboró hace meses, en la etapa del anterior ministro, Fernando Ledesma, y en él colaboraron altos cargos del departamento y representantes de la Fiscalía y del Tribunal Supremo.

Oposición

La posibilidad de que la instrucción pase a manos del fiscal ha suscitado el recelo de las distintas asociaciones de jueces y magistrados que se mostraron contrarias, en principio, a esta medida, dada la dependencia jerárquica del fiscal respecto al Ejecutivo.

Este tema centró una mesa redonda celebrada recientemente en Santander a la que asistieron las tres asociaciones judiciales.

La asociación más radicalmente opuesta a esta medida fue la progresista Jueces para la Democracia, pero en conjunto las otras dos, la moderada Francisco de Vitoria y la conservadora Asociación Profesional de la Magistratura, pidieron también que, de llevarse a

cabo esta reforma legislativa, se dotara al fiscal de una mayor independencia respecto al ejecutivo.

El ex portavoz de Jueces para la Democracia y miembro de la ejecutiva de esta asociación, Juan Alberto Benlloch, planteó la posibilidad de que se crearan «áreas de impunidad». En un sentido parecido se pronunció días más tarde el también directivo de la misma asociación, Javier Martínez Lázaro.

El presidente de la Asociación Profesional de la Magistratura, José Gabaldón, propuso que, en caso de llevarse a cabo esta medida, se ofreciera a los jueces de instrucción la posibilidad de convertirse en fiscales.

Francisco Marín, presidente de la asociación de jueces Francisco de Vitoria, se mostró también contrario, en un principio, a la instrucción por el fiscal.

Por otra parte, José María Paz, fiscal del Tribunal Supremo, acusó a los jueces de no querer perder la parcela del poder que supone la instrucción, y José María Mena, presidente de la Unión Progresista de Fiscales, dijo que no estaba a favor del fiscal como instructor del procedimiento, pero negó la posibilidad de que el poder ejecutivo pueda controlar la evolución de los sumarios a través de la figura del fiscal. Para estudiar todos estos temas y las posibles soluciones a adoptar a corto y a medio plazo, los presidentes de las audiencias territoriales de toda España se reunirán, probablemente el día 6 de septiembre, en la sede del Consejo General del Poder Judicial.

Un muerto en un accidente de tráfico ocurrido en Caldes de Malavella

Girona.— Francesc Xavier Cabanilles Seguer, de 36 años de edad, falleció en la madrugada de ayer a consecuencia de las graves heridas sufridas en un accidente de circulación que se produjo a la una menos cuarto de la madrugada en el kilómetro 700'100 de la carretera N-II, en el término de Caldes de Malavella, según informaron fuentes del Subsector de Tráfico de Girona.

El siniestro ocurrió cuando el turismo conducido por el finado, un Seat 124 de matrícula B-4728-BC, colisionó con un camión Ebro, de matrícula GE-5879-K, conducido por José María Condal Olivet, de 28 años de edad, que sufrió heridas leves.

Las mismas fuentes señalaron que a raíz del siniestro se salió de la calzada un tercer vehículo, un Seat 127 de matrícula GE-2053-G, conducido por José María Gálvez Peña, de 19 años de edad, que también sufrió heridas leves.

Hallado muerto en la presa del Pasteral

Girona.— El vecino de Salt Jesús Domènech Motillo, de 39 años de edad y natural de la Celleria, fue hallado muerto ayer por la mañana en la presa del Pasteral, según informaron fuentes de los bomberos de la Generalitat.

Los bomberos, que recibieron el aviso minutos después de las diez de la mañana, sacaron de la presa el cuerpo sin vida de Jesús Domènech a las doce y media del mediodía.

Dos policías locales de Cadaqués, denunciados por cobrar multas abusivas

Cadaqués.— Los Mossos d'Esquadra han denunciado en el Juzgado de Instrucción de Figueras a dos policías locales de Esplugues de Llobregat, que habían sido contratados por el Ayuntamiento de Cadaqués durante el mes de julio, por cobrar multas por un importe mayor al señalado en las ordenanzas municipales y por quedarse con la diferencia.

Según informaron los Mossos d'Esquadra, durante el mes de julio se recibieron denuncias de varios particulares que habían sido multados por estos dos policías.

En estas denuncias recibidas se señalaba que los dos agentes cobraban las multas al precio máximo permitido por el Código de Circulación, que es mucho más alto que el estipulado en las ordenanzas municipales de Cadaqués.

En la denuncia presentada por los Mossos d'Esquadra se indica también que los dos agentes sólo liquidaban al Ayuntamiento el precio estipulado en las ordenanzas, quedándose con la diferencia.

■ **Estupefacientes.**— La policía de Lloret de Mar ha detenido y puesto a disposición del Juzgado de Instrucción de Guardia de Santa Coloma de Farners a David Geddes por tráfico de estupefacientes.

La policia creu que uns lladres hi calaren foc en no trobar-hi diners

Un incendi destrueix la secretaria general del Departament de Treball de la Generalitat

SUSANNA QUINTANA

Barcelona.— Un incendi presumptament intencionat ha cremat una bona part de la planta que ocupà la secretaria general del Departament de Treball de la Generalitat situat al número 95 del carrer Pau Claris de Barcelona.

El foc, que es va declarar a tres quarts de set del matí d'ahir, va devastar uns cent metres quadrats de l'oficina i n'afectà uns tres-cents més, encara que en menor grau, com a conseqüència del fum i de l'alta temperatura. L'estructura de l'edifici no n'ha resultat dançada.

Lladres

La policia ha descartat la motivació política de l'acció i treballa la hipòtesi que l'incendi fou provocat per algú que entrà a l'oficina en busca de diners i que, en no trobar-ne, va calar-hi foc.

A més, fonts de la Guàrdia Urbana de Barcelona assenyalaron que a l'interior de l'edifici no s'ha

via localitzat cap artefacte explosiu.

Tot sembla indicar que l'autor o els autors de l'incendi varen pujar per les escales, entrant pel celobert, fins a la cinquena planta de l'edifici, on hi ha ubicades les oficines de la secretaria general del Departament de Treball, la Direcció General de Relacions Laborals, i la Direcció General de Treball.

Els bombers varen trobar trencats els vidres de dues finestres, la que dona de l'escala al pati de llums i la d'accés a les oficines, per on es creu que els pispes entraren als despatxos. Entre les miques dels vidres hi havia rastres de sang.

A l'interior del local, tots els mobles i arxius havien estat regirats.

En l'extinció de l'incendi participaren cinc camions dels Bombers de Barcelona, que trigaren més d'una hora a apagar-lo.

Pèrdues documentals

El foc destruí nombrosos papers

documentals del departament, per la qual cosa Estanislau Simón, director general de Cooperació de la Conselleria de Treball, ha assenyalat que, tot i que les pèrdues ocasionades pel sinistre no són econòmicament importants, sí que ho són des del punt de vista documental i d'informació, ja que l'oficina afectada correspon a la de la secretaria administrativa que dona suport a totes les direccions generals, tant pel que fa a seguiment de pressupostos com a tota la part administrativa. La recuperació de tota la documentació i informació que s'ha cremat suposarà importants esforços per part de tot el personal de la secretaria general.

La hipòtesi segons la qual l'incendi fou fruit de l'enrabiada d'uns lladres que no trobaren el que buscaven, més que no pas una acció premeditada, també cobrà més força en descobrir-se que les bústies de la recepció de l'edifici foren esbotzades totalment.